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escoles... ensenyança... cu tura. 

Han arribat les tan esperades vacances, sobretol 
per part deis infants, ja que ais pares segurament 
no eis aniria malament que no fossin tan llargues, 
dones tenir eis nens tot el dia per casa es fa llarg, 
ja que tenen temps de tot: jugar, empolsar-se, cri-
dar, fer cridar, etc. Encara que alguns tenen les va-
cances una mica més a/gualides degut a les empalla-
goses notes que no han sortit com ïiaurien de sortir, 
i aleshores tenen de fer repas. Es curios el dia que 
eis nens recullen eis résultats de l'examen final i glo-
bal. Entre ells comenten. . . jo havia de treure un 
«sobresaliente» i solament tinc «notable», ¡no hi ha 
dret!..., d'altres anib un notable estan més que sa-
tisfets, dones encara temien un pi t jor . . . en fi és de 
suposar que el résultat final no deu èsser altra cosa 
que el resum de tot el curs, i el résultat no pot ser 
altre que aquest, el que el nen porta a casa. Encara 
que a l'hora de recullir les notes tothom voldria una 
bona classificació, hem d 'admetre que no tots poden 
treure un «sobresaliente» ni un «notable». 

Dones mentre eis mestres i alumnes disfruten de 
les vacances esperant el mes de Setembre per tornar 
a començar, es de suposar que no to thom pot fer el 
mateix ja que dos mesos passen de pressa i el nou 
curs se'ns plantará al davant sense dar-nos-en comp-
te, i si no hi ha hagut una deguda preparació, ales-
hores el començament es farà una mica sobre la 
marxa i això és de sobres sabut que no dona cap 
bon résultat. 

1 aquest any s'ha d 'encetar un nou curs, o sigui 
el vuitè que és l 'últim de la bàsica. Hi ha canvi d'un 
mestre ja que aquest ha acabat el plaç deis sis anys 
i es trasllada a una altra plaça-, em refereixo a la 
senyoreta Ramona. Per cert que en aquesta secció de 
«Ronsana» teníem intenció de despedir-la personal-
ment, però no havent pogut ser, ho fem ara des d'a-
questes ratlles jun tament amb el sentir comú del 
pöble expressant-li al mateix temps l 'agraïment per 
l'eficaç labor durant la seva estada entre nosaltres. 
De totes maneres sabem que el Sr. Alcalde Francese 
Bmstenga, la va despedir personalment. Un bon de-
tall a favor del nostre Alcalde. 

Tomant al que ens mou, sabem que les juntes que 
hi ha formades referents a l'escola, treballen per tal 
de poder començar el curs tenint resolts tots eis in-
convénients que hi poguessin haver. 

Per aquest motiu ens dirigim a la Junta Municipal 
d'Ensenyament Primari per tal de comentar sobre 
el tema. 

—Com ha anat aquest curs, d 'una manera molt 
resumida, la labor dels mestres, el rendiment dels 
alumnes deficiències, millores, etc. 

—La tasca portada a terme pels mestres creiem 
9Me és totalment satisfactoria. No obstant el fet 

al començament de curs no hi haguessin els 
Mestres que es necessitaven i que, en el curs dels 
S^ms, s'haguessin de barrejar uns alumnes que eren 
à'Ensenyament Pritnari amb altres que pujaven ha-
vent fet E.G.B. va produir una sèrie de dificultats 

han repercutit tal volta en el rendiment dels 
(ílumnes. 

Les deficiències pràcticament les resumiriem amb 
falta de material i d'espai per poder guardar el ma-
terial de les activitats complementàries. 

- E s pot estar satisfet de les millores hagudes du-
rant el curs, o bé s 'han quedat enrera? 

—Mai no podem estar satisfets de les fîtes acon-
seguides, sempre queda el regust de no haver arribat 
a obtenir quelcom més. 

—Els mestres han treballat a gust i a pie rendi-
ment? 

—A gust, no som els més indicáis per a dir-ho, per 
altra banda no sabem massa les interioritats de les 
persones. En quant a rendiment creiem que tots han 
posât el màxim zel en portar a terme la seva missió. 

—L'economia. Respecte a autocar, mestres, fa-
milies, tothom està conforme amb el que li toca? 

—L'Associació de Pares d'Alumnes s'ha cuidat dels 
tràmits, contactes, etc. amb pares i mestres i creiem 
que ho ha fet amb molt encert malgrat el délicat que 
era. Apr o fit em l'avinentesa per fer notar que les fa-
milies en conjunt hem de saber entendre que les 
millores que tots plegats anem logrant exigeixen la 
participado o colíaboració de tots. 

—Sembla que falta material pedagogie, segons les 
dues últimes trobades amb la Comissió de Cultura 
i la senyoreta Isabel, directora del Grup. Segurament 
direu que vosaltres amb això no hi podeu fer 
res, però sembla que el contacte que teniu amb els 
altres responsables sempre pot influir d'alguna 
manera. O no és així? 

—Nosaltres no podem fer-hi gran cosa, però de 
cara al curs que ara començarem sabem que s'ha 
destinât, per part de l'Ajtmtameiit, una quantitat for-
ça considerable per poder atendre les deficiències 
més apremiants. 

—Us reuniu periòdicament, i també amb els mes-
tres 1 amb les altres juntes? Son positius els résul-
tats? 

—Vàrem acordar reunir-nos mensualment però 
sols hem fet tres reunions durant el curs. Hem de 
confessar que no és suficient; el treball dut a terme 
i els résultats no són el positius que voldríem. 

—Aquest curs ja ha passai, ara anem de cara al 
pròxim que començarà pel setembre i això està a 
la cantonada. Com està el nou curs, amb les seves 
conseqiiències: aula, mestres, alumnes, etc. I com es 
preveu tot en general? 

—En el professorat s'han produit dues vacants (la 
que deixa la Srta. Ramona Cortada i la que deixa 
D. Angel Pérez), s'estant fent esforços per poder-les 
cobrir pel començament de curs. La distribució de 
les classes s'han fet per part dels professors, tenint 
en compte el nivell dels alumnes, els quais s'han 
repartit en les set aules que ara funcionen. 

Gràcies per la vostra coliaboració a «Ronsana», 
però més que tot gràcies per la vostra tasca en bé 
del pöble, ja que al cap i a la fi sou pares com eis 
altres, el que vol dir que per ocupar-vos d'aquesta 
qtiestió la major ia de les vegades heu de sacrificar 
hores de dormir. 

El proper mes procurarem recullir més Informa-
ció. 

Joan Danti 
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